
13. juni 2008

I henhold til § 36, stk. 1 i Landstingets Forretningsorden, fremsætter jeg følgende 
spørgsmål til Landsstyret.

Spørgsmål:

1. Hvad agter Landsstyret at gøre ved truslerne om lukning af Neqi A/S’ 
slagteri i Narsaq?

2. Kender Landsstyret til, om truslerne for lukning af Neqi A/S’ slagteri har 
været behandlet af KNI A/S bestyrelse?

3. Har Landsstyret, overfor KNI A/S’ direktør lovet, at de i Finansloven for 
2008 afsatte midler på kr. 4,0 mio til udviklingsstøtte for fåreavlerne, kan 
overføres til Neqi A/s.

4. Hvorledes er KNI A/S økonomiske forhold?

(Landstingsmedlem Ane Hansen, Inuit Ataqatigiit)

Begrundelse:

Vi erfarer gennem pressen, at KNI A/S vil lukke sit slagteri i Narsaq, hvis ikke der ydes 
tilskud på kr. 4,0 mio. Det siges, at KNI A/S har ansøgt de til fåreholderne afsatte midler 
på kr. 4,0 mio. til udviklingsstøtte, overført til KNI A/S som driftstilskud.

Om KNI A/S’ bestyrelse har behandlet sagen, eller om direktøren selv har rettet direkte 
henvendelse til Landstyret, bedes belyst. Hvis det er tilfældet, at direktøren selv har 
rettet henvendelse til Landsstyret, hvad er KNI A/S’ bestyrelses holdning til 
henvendelsen?

I disse tider, hvor fødevarepriserne stiger i hast, er det helt uacceptabelt, at en af vore 
egne ganske få vigtige produkter trues med at blive indstillet/lukket.

Har Landsstyret forhørt sig hos KNI A/S’ bestyrelse om situationen? 


